
Острог працює,
На м инул ом у тижні в О стр о з і в ідбулося кілька подій, які стали  

цікавими для гром ад и . Тож  на них побувала наш а к о р е сп о н д е н т
ка. С ес ія  м ісько ї ради не така вже й н еординарна подія. Однак  
нещ одавно з ’явилася інф орм ація, щ о Розваж  баж ає приєднання  
до м іста  обл асного  значення О строг. Отже, і на О строж чині р о зп о 
чався п ро ц ес д е ц ен тра л іза ц ії. Д о  початку с е с ії була щ е одна го
дина і м е р  О строга  О лексан д р  Ш икер (на фото) л ю б’язно п ого
дився  дати ін терв ’ ю з цього приводу.

Острог святкує

-  В Україні процес децентра
лізації розпочато з 2014 року. 
А підписння Президентом Зако
ну «Про добровільне приєднан
ня територіальних громад до 
міст обласного значення» знач
но спростило процедуру утво
рення ОТГ для таких міст, як 
Острог. Однак чи є на сьогодні 
вигідним об’єднання для навко
лишніх сіл і самого Острога?

-  Реформа децентралізації по
трібна нашому району. -  вважає 
міський голова Острога Олек
сандр Шикер. -  Громада повин
на бути самодостатньою. Наше 
місто не має нині достатньої 
кількості підприємств, які б могли 
забезпечити острожан робочими

І місцями та платили б податки до 
1 бюджету міста. Так само мало ви- 
і робництва і по сільських радах. До 
| цього часу усі податки від тих 
І підприємств ідуть до районного 
| бюджету. А видатки розпорошу- 
і ються відповідно по всьому ра- 

йону. А так, у разі об’єднання в 
} ОТГ, підприємство працюватиме

на розбудову того населеного пун
кту, в якому розташоване. Ось вам 
переваги децентралізації. Оскільки 
в Острозі та Острозькому районі 
витрати бюджету перевищують 
його доходи, то держава виплачує 
дотації. Тому місту теж вигідно при
єднувати громади, які мають у себе 
будь-яке виробництво. Складніше, 
коли територіальна громада не має 
ніякого господарства. Тоді потрібно 
вирішити, чи зможе місто фінансо
во забезпечити територіальну гро
маду, яка не приноситиме доходів 
в ОТГ.

-  Яким, на ваш погляд, буде 
«Великий Острог»?

- Стратегічне бачення розвитку 
великого міста -  мати територію 
для розширення, для планування 
свого, перш за все, економічного 
розвитку. Тож це ще один плюс для 
міста -  розширення території. Адже 
місто без додаткової площі не має 
перспектив для розвитку.

-  Яка вигода для сіл, котрі 
приєднаються до Острога, чи 
стане життя селян комфортні

шим, чи зможуть вони відчути 
себе містянами?

- У разі створення ОТГ держава 
автоматично передає громаді 60% 
податку з доходів фізичних осіб. Ці 
кошти об'єднаній громаді надхо
дять з початком нового бюджетно
го року. Також державою передба
чено субвенцію на формування 
інфраструктури. Однак, для того, 
щоб отримати кошти, потрібно 
мати проект розвитку цієї сфери. 
Рішення про надання коштів прий
має спеціальна комісія, створена 
при Мінрегіоні. Тобто основний 
позитив об’єднання громади і при
єднання до міста -  це децентралі
зація управління фінансами. Відпо
відно, право розпоряджатися кош
тами на власний розсуд. Так при
єднане село матиме вищий рівень 
послуг для населення, залучатиме 
інвестиції та розвиватиме інфраст
руктуру.

-  Хто може приєднатись до 
Острога?

Право добровільно приєднатися 
до Острога можуть використати 
сільські та селищні територіальні 
громади, які мають спільні межі з 
містом, та інші територіальні гро
мади, що визначені в перспектив
ному плані формування територій 
громад області. Спочатку, логічно, 
приєднаються громади, які межу
ють з містом обласного значення. 
Потім приєднатися можуть й інші. 
У перспективному плані передба
чено, що до Острога приєднається 
більша частина району. Уже кілька 
сільських рад прийняли рішення, 
які надають згоду на створення 
об’єднаної територіальної громади 
з центром у місті Острог.

-  Ви зауважили, що центр май
бутньої ОТГ -  Острог -  зважати
ме на спроможність громади і 
віддтак прийматиме рішення, чи 
варто приєднувати її... Але ж, 
куди правди діти, в районі є 
більш багаті сільські ради, є 
менш заможні і більш віддалені 
від районного центру. Що роби
ти тамтешнім жителям, адже 
вони також заслуговують на гідне 
життя й розвиток самих сіл?

- Безперечно, в кожній сільській 
раді є різні населені пункти. Декотрі 
з них потребують більших вливань 
у розвиток інфраструктури, і, звісно,

їх ніхто не залишить напризволя-і 
ще. Треба стимулювати розвиток } 
підприємництва на місцях. Утво- 1  
рення ОТГ - не означає миттєвих 1 
благ, як дехто думає. Це означає { 
важку працю, як показав досвід | 
уже сформованих громад. Щодо { 
надання адміністративних послуг, 1 
то згідно з форматом праці в ОТГ,} 
послуги йдуть до людей. На місцях | 
будуть обрані старости і саме вони І 
отримають повноваження видава-) 
ти різноманітні довідки. Якщо село ( 
обрало собі старосту -  їхати у } 
місто не доведеться.

...А тим часом місто вирішує! 
свої злободенні питання. Відбула-1 
ся чергова сесія міської ради. Тож 
депутати шукали шляхи забезпе-1 
чення місцевих шкіл необхідним І 
навчальним приладдям,говорили ) 
про благоустрій міста, підготовку ) 
до зими, розглянули кілька депу- і 
татських звернень і нагородили і 
творчу та ініціативну молодь міста | 
грамотами за участь у благо -) 
дійництві...

А 2 червня нам випала наго-) 
да побувати на святкуванні | 

Дня Острога. І ми пересвідчили- ( 
ся, що місто зовсім не промисло-) 
ве. Тут роблять ставку на турис-1 
тичний напрямок, культурний роз-1 
виток містян. Задля цього працює \ 
чимало мистецьких шкіл, творчих \ 
колективів. Отож, острсжани 
вміють попрацювати, вміють і \ 
відпочити. Про це читайте на 16 
сторінці номера.

Анна ЛЕГКА



Острог працює, Острог святкує
Родзинкою Дня міста, безперечно, стала театралізо

вана ренесансна хода зі смолоскипами уже підвечір. А 
стартував всеукраїнський історико-культурний фестиваль 
«Острог-Ренесанс 2019» днями раніше. Він відбувається 
вже вчетверте з ініціативи культурологічного проекту 
«Мистецькі експедиції», відділу культури і туризму вико
навчого комітету Острозької міської ради спільно з На
ціональним університетом «Острозька академія». Завдяки 
цьому широкомасштабному заходу на Дні міста побува
ли не лише жителі Острога та району, а й з області та з 
інших міст України.

І У#  з* -аГ

А подивитися було на що. Цьогоріч
ний фестиваль залучив широке коло 
громадськості та творчої інтелігенції до 
популяризації, збереження та примно
ження надбань культури міста Острога 
в Україні та світі, на/іагодження діло
вих зв’язків у культурній та туристичній 
сферах з іншими регіонами та країна
ми. Фестиваль відкрив відомий скри
паль Кирило Стеценко концертом в Ос
трозькій академії «Театр скрипкової 
магії» (на фото). Для гостей діяла жи
вописна виставка, а в Культурному Бар- 
бакані (Татарська вежа ХМ-ХУІ ст.) 
відбулася екскурсія із цікавими історія
ми від місцевих краєзнавців. Також 
любителі фірмової музики змогли на
солодитися концертноюпрограмою від 
джаз-бенду «Магк Токаг ВеК/есІег Зехіеі».

-  В освітянському парку відбувся

родинний АРТ-пікнік, художні майстер- 
класи для дітей і дорослих, концерт від 
Острозької дитячої школи мистецтв, 
презентація нового дитячого майдан
чика, а ще алея майстрів і фуд-зона. 
На Замковій горі театральна студія 
Острозької академії «Дивись. Слухай. 
Відчувай» показала видовищну виста
ву «Боже, храни Королеву». А одразу 
після неї розпочалася ренесансна хода 
зі смолоскипами до центральної площі 
міста, де усі охочі зможуть сфотогра
фуватися з героями дійства, -  розпо
відає на своїй ІасеЬоок-сторінці керів
ник туристично-інформаційного цент
ру Острога Анастасія Драчук.

У неділю ж фестиваль «Острог-Ре
несанс 2019» плавно перейшов у свят
куванням Дня міста.

Крім того, День міста не міг не по

чатися з подячного молебеню за мир і 
розвиток міста та здоров’я й добробут 
громади. Далі на площі розпочалися уро
чистості: лунали привітання керівництва 
міста, почесних гостей, слухали концерт
ну програму творчих колективів міста, 
був конкурс малюнків, на асфальті, а та
кож усі бажаючі змогли взяти участь у 
спортивних змаганнях. Для молоді була 
організована святкова дискотека. Мож
на було й відвідати «Містечко майстрів»
-  виставку-продаж предметів народно- 
декоративного, ужиткового мистецтва, 
продукції кращих товаровиробників. Під 
час свята працювали музеї міста (вхід 
був безкоштовний), дитячі атракціони, 
роздрібна торгівля повітряними кулька
ми та зона харчування. Тож можна було 
й самому відпочити, та й дітей задіяти.

Анна ЛЕГКА


